
60-GODIŠNJICА OSNIVANJA TENISKOG SAVEZA VOJVODINE 
 

 

 Pre nego što se osvrnemo na samu godišnjicu osnivanja 
Teniskog saveza Vojvodine želeo bih da kažem nekoliko reči o 
razvoju teniskog sporta u celini a i na našim prostorima.  
 
 Iako je opšte mišljenje da je Engleska kolevka tenisa, teniski 
koreni potiču iz Francuske gde se ova igrala u tzv. ,,kućama za 
loptanje'' koje su se gradile pri dvorovima i manastirima, što je 
upućivalo na to da su se njime mogli baviti samo imućniji ljudi i ljudi 
na položajima. 
 

 Iako je mnogo njih učestvovalo u stvaranju ove igre, ipak se 
ova čast pripisuje majoru engleske istočno-indijske vojske Volter 
Klepton Vingfild (WALTER CLAPTON WINGFIELD) (1833-1912). 
Vingfild je obnovio staru ,,tradiciju'' kuće za loptanje, a rušenjem 
zidova i stvarajanjem simetričnog terena, udario je osnove daljem 
razvoju ove igre. Većina radova o istorijatu tenisa uzima Božić 
1873. godine kao rođendan ove igre, koju  su nazvali ,,lawn tennis'' 
(igra na travi). Nakon što je upoznao sve sa pravilima ove igre, 
izdao je i knjigu sa pravilima pod naslovom ,,Majorova igra-lawn 
tennis''. Nešto kasnije, 23.februara 1874. godine, londonskom 
birou za patente je prijavio novu igru ,,Sferistik'' (Sphairistike) 
koje se može igrati kako na travi tako i na ledu. Priznavanje 
patenta je zavedeno 24. jula 1874. godine pod rednim brojem 685.   
 

 Pošto su teniski klubovi i savezi u mnogim zemljama sve više 
jačali, 1913. godine je osnovana i Međunarodna federacija za lavn 
tenis ILTF, čiji je današnja skraćenica ITF. 
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Teniski savez Jugoslavije je bio osnovan 27. 08. 1922. godine 
u Zagrebu. Na osnivačkoj skupštini Teniskog saveza Jugoslavije, 
kao jedini predstavnik sa naših prostora ispred Novosadskog 
Teniskog kluba prisustvovao je Vlada FLAMAN. Teniski savez 
Jugoslavije je već naredne, 1923. godine primljen u Međunarodnu 
tenisku federaciju FILT. 

 
Ono što je veoma interesantno pomenuti u vezi istorijata 

tenisa na našim prostorima je podatak da je prvi turnir u 
Vimbldonu odigran 1877. godine, a da je prvi klub osnovan već 
sledeće 1878. godine na Paliću i ovaj klub spada među najstarije 
aktivne klubove u Evropi. 

 
Posle drugog svetskog rata brigu o sportu u Jugoslaviji je 

preuzeo vrhovni forum FISAJ (Fiskulturni savez Jugoslavije), a 
nakon drugog foruma FISAJ održanog 1948. godine kada su se 
počele osnivati strukovne organizacije, kao najviši forumi za 
određene sportove, osnovan je i Teniski savez Jugoslavije. 
Osnivačka skupština je održana 16. oktobra 1948. godine u 
Beogradu i od tada se sedište Teniskog saveza Jugoslavije nalazi u 
Beogradu. Te godine je osnovan i Teniski savez Srbije. 

 
Teniski savez Vojvodine je osnovan 27. februara 1949. godine 

u Novom Sadu, pod nazivom POKRAJINSKI ODBOR TENISKOG 
ODBORA SRBIJE ZA VOJVODINU. 

 
U Vojvodini je te godine postojalo 5 teniskih društava sa 120 

registrovanih članova. Iako se u dostupnim dokumentima pominje 5 
društava u radu su učestvovali predstavnici iz 7 mesta i to: Novog 
Sada (,,Zvezda''), Sombora (,,Željezničar''), Subotice 
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(,,Spartak''), Pančeva (,,Dinamo''), Vršca (,,Jedinstvo''), Bečeja 
(,,Vojvodina'') i Sente. Za prvog predsednika Saveza je bio izabran 
Stevan Doronjski, za potpredsednike Jovanović Toza i Milenko 
Babović a za prvog sekretara Kosta Kovačević. Sedište Teniskog 
odbora je bilo u Novom Sadu, gde se i danas nalazi.  

 
Iste godine kada je osnovan Teniski savez Vojvodine  Novom 

Sadu je bila poverena i organizovacija i prvog posleratnog 
prvenstva Jugoslavije u vremenu od 7-11 avgusta na kome je 
učestvovalo 60 takmičara i 30 takmičarki. Već krajem te godine u 
Pokrajini je bilo registrovano 17 teniskih sekcija (klubova) sa 300 
registrovanih članova. 

 
Iako su u to vreme planovi bili ambiciozni u pogledu razvoje 

tenisa i u drugim sredinama (Odžaci, Kula, Titelu, Zrenjaninu, 
Kikindi, Kanjiži, Topoli, Sremskoj Mitrovici i Sremskim Karlovcima) 
i da će biti registrovano 600 igrača, ipak ti planovi nisu mogli biti 
ostvareni zbog objektivnih razloga pre svega nedostatka dovoljnog 
broja terena, a zatim i opreme koja se morala uvoziti. Sve to je 
dovelo do toga da su se sredinom 50-tih godina klubovi u većini 
ovih mesta gasili, a da su nastavili sa radom samo oni klubovi koji su 
iza sebe imali tradiciju. 

 
Od 1961. godine Teniski odbor Vojvodine nastavlja sa radom 

kao Teniski savez Vojvodine. Tenis kao sport postaje sve 
popularniji, a polako počinje da ga napušta glas kao sport pre svega  
bogatih ljudi. Rezultati koje je naša Devis kup reprezentacija 
postizala su učinili da tenis dobije na velikoj popularnosti, a kada 
se tome dodaju i rezultati Monike Seleš može se reći da je u tim 
godinama tenis doživeo najveću ekspanziju.  
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Međutim, sa početkom ratova na ovim prostorima i ekonomske 
krize, broj aktivnih igrača je opao i od 2002. godine do prošle 
godine se kretao na nešto preko 400 igrača i igračica. 

 
Tek prošle godine zahvaljujući velikim uspesima Đokovića, 

Jankovićeve, Ivanovićeve, Zimonjića, Tipsarevića i drugih u 
Vojvodini je registrovan rekordan broj od 750 igrača i igračica, a 
u Savez je učlanjeno 40 klubova. 

 
Danas, Teniski savez Vojvodine  zajedno sa još tri regionalna 

saveza i to: Beograda, Istočne i Zapadne Srbije član Teniskog 
saveza Srbije. Smatramo da sve naše aktivnosti vode ka daljoj 
popularizaciji i razvoj teniskog sporta u Vojvodini i Srbiji. 

 
I na kraju, osim imena  prvih rukovodioca Teniskog odbora 

Vojvodine nisam namerno pominjao više ni jedno ime, jer smatram 
da je svaki pojedinac bilo na funkciji ili kao član svojim 
aktivnostima dao svoj doprinos u razvoju tenisa u Pokrajini. 

 
 
                     GENERALNI SEKRETAR 
                                                       DUŠAN MILOJKOVIĆ 
 
  

 


